
PROTOKÓŁ 

Zjazdu Delegatów Polskiego Naukowega Towarzystwa Leśnego, który odbył 
się w gmachu Ministerstwa Leśnictwa w W-wie w dniu 14 grudnia 1946 roku. 

W Zjeździe wzięli udział Delegaci Oddziałów P.N.T.L., przedstawiciele świata na- 

ukowego, wybitni przedstawiciele Administracji Lasów Państwowych, przedstawiciele 

Związku Zawodowego Prac. Leśn. i Przemysłu Drzewnego, przedstawiciel Spółdzielni 

„Las”, przedstawiciele prasy, oraz zaproszeni goście. llość wpisanych na lisię obec- 

ności uczestników Zjazdu wyniosła 63 osoby, w tym :5 Delegatów Oddziałów P. N.T.L 

Zjazd zaszczycił swą obecnością Minister Leśnictwa Ob. Stanisław Tkaczow. 

Obrady odbyły się według następującego programu: 
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Zagajenie Zjazdu. 
Wybór przewodniczącego Zjazdu. 

Powitania. 

Referat prof. dra Edwarda Chodzickiego „Obecny stan lasów w Polsce i pod- 

stawy planowania w leśnictwie”. 

Referat dra inż. Stefana Jarosza: „Najważniejsze zadania leśnictwa w dobie 

dzisiejszej , 

. Sprawozdanie z działalności Tymczasowego Zarzadu Polskiego Naukowego 

Towarzystwa Leśnego. 

Wybór władz Towarzystwa. 

Wniosek Tymczasowego Zarządu odnośnie wydawnictwa periodyku i biblioteki 

„Sylwana, oraz składu redakcji. 
„ Ustalenie wysokości wpisowego i składek na rok 1947, oraz podziału Fundu- 
szu Towarzystwa na jednostki organizacyjne. 

Ustalenie wysokości wynagrodzenia dla członków Zarządu Głównego, którzy 

są $tale zatrudnieni w pracach Towarzystwa. 
Wnioski Zarządu Głównego oraz wnioski Oddziałów. 

Oznaczenie czasu i miejsca następnego Zjazdu Delegatów. 

Zamknięcie Zjazdu. 
1. 

Otwarcia obrad dokonał dyr. Fr. Grychowski występując jako wiceprzewodniczacy 

Tymczasowego Zarządu P. N.T.L. w zastępstwie nieobecnego przewodniczącego Tym- 
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czasowego Zarządu — prof. D: Szymkiewicza, Na wniosek dyr. Grychowskiego obecni 
na Zjeździe uczcili przez powstanie pamięć poległych, zamęczonych i zmarłych leśników. 

2. 
Na przewodniczącego Zjazdu dyr. Grychowski zaproponował zaprosić seniora na- 

uki polskiej prof. Aleksandra Kozikowskiego. Wnicsek ten został przyjęty przez aklamację. 
Prof. Kozikowski zaprosił do Prezyaium Zjazdu jako asesórów prof. Fr. Krzysika, 

dyr. W. Rogińskiego oraz prof. K. Sucheckiego, na sekretarzy — inż. W. Koehlera oraz 
inż. K. Szczerbakowa. 

3. 
Witając wszystkich zeb'anych, prof. Kozikowski udzielił głosu Ministrowi Leśnictwa 

Stanisławowi Tkaczowowi, który w krótkich słowach podkreślił znaczenie lasów dla go- 
spodarki narodowej oraz uwydatnił olb'zymią pracę, jaką będą musieli wykonać leśnicy 
nad odrodzeniem i rozwojem lasów, zn'szczonych przez okupanta i działania wojenne. 
W wykonaniu tych zadań Ministerstwo korzystać będzie z pomocy nauki zapewniając 
jej pomoc finansową, a oczekując wzamian czynnego udziału w realizacji planu go- 
spodarczego. Swe przemówienie ob. Minister zakończył słowami: „Zapewniam Was, 
że. wszystkie Wasze uwagi stzną się w gospodarce leśnej podwaliną naszej pracy i wie- 
rzę, że nauka po tawi gospodarkę leśną na najwyższym poziomie”. 

Następnie Zja7d powitali: prorektor prof. Fr. Krzysik — w imieniu Szkoły Głównej 
Gospodarstwa Wiejskiego; prof. B. Hryniewiecki — w imieniu Towarzystwa Botaticz- 
nego, Panstwowej Rady Ochrony Przyrody oraz prof. W. Szafera, jako przewodniczą- 
cego tej Rady; prof. A. Żabko-Potopowicz — w imieniu Wydziału Leśnego S. G.G. W. 
oraz Dziekana prof. J. Grochowsk ego; w-dyrektor J. Kostyrko — w imieniu Instytutu 
Badawczego Leśnictwa oraz Dyrektora Instytutu prof. D. Szymkfewicza. 

4. 
W referacie p.t. „Obecny stan lasów w Polsce i podstawy planowania w leśnic- 

twie” prof. Edward Chodzicki omówił zagadnienia społeczno-gospodarcze leśnictwa 
w okresie powojennym, uwydatnił za pomocą bogatych liczb oraz licznych kartogra- 
mów obecny stan lasów i pod reślił ich znaczenie, szczególnie na Ziemiach Zachod- 
nich. Na zakończenie swego referatu prof. Chodzicki wysunął szereg konkretnych wnio- 
sków natury gospodarczej oraz podał sposoby ich realizacji przy udziale Polskiego 

Naukowego Towarzystwa Leśnego. 

5. 

_W obszernym i ciekawym referacie p. t.: „Najważniejsze zadania leśnictwa pols- 

kiego w dobie dzisiejszej” dr Stefan Jarosz omówił aktualne problemy polskiego le- 

śnictwa, w szczególności z zakresu ochrony łasów i zabytków przyrody. 

6. | 

Sprawozdanie z działalności Tymczasowego Zarządu Polskiego Naukowego Towa- 
rzystwa Leśnego — zlożył dyr. Fr. Grychowski w zastępstwie prof. D. Szymkiewicza. 
W sprawozdaniu dyr. G'ychowski podał historię powstania P,N.T.L. przy czynnym 

udziale prof. D. Szyr kiewicza i prof. W. Szafera, naświetlił stosunek P.N.T.L. do da- 
wnego Polskiego Towarzystwa Leśnego, wskazał na znaczenie „Sylwana”, jako organu 
P.N.T.L., podkresht, ze listę członków-założycieli Towarzystwa otworzył Minister Leśni- 

ctwa St. Tkaczow, wyjaśnił jak opracowano statut P.N.T.L. Na przewodniczącego Tym- 

iczasowego Zarządu P.N.T.L. wybrano prof. D. Szymkiewicza. Zorganizowano u7/Oddzia- 

Ów Towarzystwa, Postanowiono zwołać pierwszy zjazd delegatów, powołując Komitet 

Organizacyjny Zjazdu z dr. St. Tyszkiewiczem na czele. Uchwalono upoważnić Oddziały 

do pcbierania w formie zaliczki na składki członkowskie jednorazowo 50 zł od ka- 
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żdego członka. Poczyniono wsłępne starania o subwencje na wydawnictwo „Sylwana”, 
W końcu dyr. Grychowski podał stan finansów P. N.T. L. w chwili o!twarcia Zjazdu: 

dochody 16.170 zł, wydatki 7.205 zł. 

1. 

Przewodniczący Zjazdu odczytał listy do Prezydium Zjazdu prof. Sz. Wierdaka, 

prof, D. Szymkiewicza i prof. Gieruszyńskiego — z życzeniami owocnych obrad. 

Prof. Wierdaka, który z powodu złego stanu zdrowia zmutzony jest powstrzymać 

się chwilowo od pracy, Zeb anie na wniosek prof. Krzysika uchwaliło przez aklamację 

wybrać redaktorem „Sylwana” i zawiadomić telegraficznie o tym wvbo ze. 

Przechodząc do wyboru władz P.N.T.L., Zjazd wyłonił Komisję-Matke, która usta- 
lita liczbę członków uprawnionych do gł sowania na 42 osoby. Inż. E. llmurzyński 

w imizniu grona kolegów przeałożył uczestnikom Zjazdu listę proponowanego Zarządu 

_Głównego P.N.T.L. w składzie nas ępującym: 
  

_Przewodni'zący prot. A. Kozikowski. Zastępcy przewodnic”ącego prof. J. Grocho- 

wski i dr St. Tyszkiewicz. Zarząd (członkowie) prof. w. Niedziałkow:ki, prof. Sz. Wier- 

dak, prof. J. Rafalski, prof. K. Suchecki. prof. D. Szymkiewicz, prof. E. Chodzicki, prof. 

T. Włoczewski, prof. Fr. Krzysik, dyr. W. Jakutowicz, dyr. Fr. Grychowski, dyr. J. Ko- 

styrko, inż. K. Szczeribakow, inż. E. ilmurzyński, inż. W, Koehler, inż. M. Tymiński. 

Komisja rewizyjna dyr.-E. Stankiewicz — przewodniczący, dyr. W. Ropelewski, dyr. St. 

Schabiński, dyr. E. Zakrzewski, dyr. Fr. Szkiłłądź; zastępcy inż. H. Orłoś, inż. J. Go- 

mnółka, inż. J. Bohusz. Sąd koleżeński: dyr. W. Rogiński — przewodniczący, dyr. M. 

Czajkowski, dyr. St. Ihnatowicz, prof. R. Kobendza, dyr. J. Milewski; Zastępcy dr M. 

Janiczek, dr K. Kuźniar. 

Lista Zarządu Głównego została przyjęta 41 głosami przy jednym wstrzymującym 

się od głosowania. Lista członków Komisji Rewizyjnej i Sądu Koleżeńskiego została 

przyjęta większością 40 głosów przy 2 wstrzymujących się. 

| 8. 
Wniosek Tymczasowego Zarządu odrośnie wydawnictwa periodyku i biblioteki 

„Sylwana”, oraz składu redakcji przyjęto większością głosów (1 przeciw, 2 wstrzymu- 

jących sie). 

Wniosek |. 
„Walne Zgromadzenie postanawia wznowić wydawnictwo periodyku i biblioteki 

„Sylwana”. Na redaktora Zjazd zapra:za prof. Sz. Wierdaka, oraz na współpracowników 
nż. W. Krawczyńskiego f inż. A, Rcszkowskiego”. 

Zebranie zaleciło Zarządowi utworzenie Komisji Wydawniczej celem współpracy 
z redakcją Sylwana oraz realizowania innych wydawnictw Р. NJ. L. 

9. | 
. Ustalenie wysokości wpisowego i składek na rok 1947, oraz podziału funduszu 

Towarzystwa na jednostki o ganizacyjne wywołało dłuższą dyskusję. 

Ostatecznie przyjęto większością głosów 2 wnioski. 

Wniosek 2. 
„Zjazd ustala składkę członkowską na rok 1947 w wysokości 50 zł miesięcznie 

oraz wpisowe w wysokości 50 zł”. 
Składki postanowiono obliczać poczynając od grudnia 1946 roku. 

Wniosek 3. 
„Zebranie uchwala następujący podżiał funduszu towśrzystwa: 70% dla Zarządu 

Głównego, огах 30% dla Oddziałów. Walne Zgromadzenie upoważnia Zarząd Główny 
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Towarzystwa do wystąpienia o subwencje, w szczególności w związku ze wznowienie;n 
„Sylwana”. 

Zjazd zalecił Zarządowi slówneżwi wyłonienie ze swego grona Komisji ЕВА 

Jednogłośnie przyjęto 3 wnioski Oddziałów. 

10. 
Wniosek 4. (złożył dr St. Jarosz) 

„Pierwsze Walne Zebranie delegatów Polskiego Naukowego Towarzystwa Leśnego 

zwraca się co Rządu Rzeczypospolitej z gorącym apelem, by na Konferencji Czterech 

w Moskwie energicznie żądał zapłaty odszkodowań wojennych w drewnie od Niemców 

za zdewastowane lasy. Tą drogą bowiem uchronimy nasze lasy od nadmiernej eksploa- 
łacji, grożącej im ze względu na olbrzymie zapotrzebowanie drewna na odbudowę Kraju”. 

Wniosek 5. (złożył inż. A. Mazaraki) 
„Zjazd Delegatów zwraca się do Zarządu Głównego z apelem v wydanie: w jak 

najkrótszym czasie jubileuszowego numeru „Sylwana. 

Wniosek 6. (złożył inż. Fi. Mazaraki) 

„Walne Zgromadzenie zaleca Zarządowi Głównemu nawiązanie stosunków z mię- 

dzynarodowymi organizacjami leśnymi: FAO, Międzynarodowym '/wiązkiem Leśnych 

Zakładów Badawczych, Nordyckim Związkiem Leśnym i innymi". 

W związku z powyższym wnioskiem postanowiono wyłorić z Zarządu Głównego 

Komisję Współpracy z Zagranicą. 

11. 
Po dyskusji nad ustaleniem wysokości wynagrodzenia dla członków Zarządu Głó- 

wnego, którzy są stale zatrudnieni w pracach Towarzystwa przyjęto jednogłośnie na- 

stępujący wniosek. 

Wniosek 7. 
„Zgromadzenie upoważnia Zarząd Główny do ustalenia wysokości wynagrodzenia 

redaktora oraz stałego pracownika Towarzystwa”. 

W toku dalszych obrad poruszono sprawę biblioteki „Cylwana”, omówiono zakres 

działania poszczególnych czasopism leśnych, wyjaśniono źródła subwencji na wydawni- 

ctwa P.N.T.L., sprecyzowano poziom i charakter „Sylwana”. Rozpatrzono ponadto pro- 

gram najpilnie,szych prac Zarządu Głównego. 

Przyjęto przez aklamację wniosek inż. W. Łuczkiewicza, wyrażający podziękowa- 

nie Tymczasowemu Zarządowi P.N.T.L. oraz Komitetowi Organizacyjnemu Zjazdu. 

12. 

Oznaczenie czasu oraz miejsca następnego Zjazdu Delegatów uchwalono w po- 

staci wniosku następującego: 

Wniosek 8. 

„Zgromadzenie Delegatów postanawia, by następny Walny Zjazd Delegatów To- 

warzystwa odbył się równocześnie z wystawą w Poznaniu w roku 1947. Ścisłe ustale- 

nie terminu pozostawia się Zarządowi, jednak nie późnie jak do końca czerwca 1947 r... 
} 

13. 

Na zamkniecie Zjazdu prof. Kozikowski złożył Ministrowi leśnictwa oraz gościom 

podziękowania, Delegatom zaś życzenia owocnej pracy w Oddziałach. | 

Protokolant: © Sekretarz : 

inż: W. Koehler i | o „inż. K. Szczerbakow 
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